
NOTATKA
z posiedzenia Komisji Gospodarki Narodowej

Data posiedzenia:  6 maja 2008 r.

Nr posiedzenia: 23

Posiedzeniu przewodniczył: senator Tomasz Misiak – przewodniczący komisji

Porządek posiedzenia: 1. Rozpatrzenie ustawy o ratyfikacji Umowy między Rządem Rzeczypospolitej
Polskiej a Rządem Republiki Słowenii o współpracy i wzajemnej pomocy
w sprawach celnych, podpisanej w Warszawie dnia 25 maja 2005 r. (druk
senacki nr126 , druki sejmowe nr 333 i 364).

2. Rozpatrzenie ustawy o zmianie ustawy o podatku dochodowym od osób
fizycznych (druk senacki nr125 , druki sejmowe nr 289 i 386).

3. Rozpatrzenie ustawy o zmianie ustawy – Prawo lotnicze (druk senacki nr122 ,
druki sejmowe nr 351 i 389).

4. Rozpatrzenie ustawy o zmianie ustawy o komercjalizacji, restrukturyzacji
i prywatyzacji przedsiębiorstwa państwowego „Polskie Koleje Państwowe”
(druk senacki nr130 , druki sejmowe nr 301, 362 i 362-A).

5. Rozpatrzenie ustawy o zmianie ustawy o specjalnych strefach ekonomicznych
(druk senacki nr123 , druki sejmowe nr 262 i 377).

6. Rozpatrzenie ustawy o niektórych formach wspierania działalności
innowacyjnej (druk senacki nr124 , druki sejmowe nr 140 i 388 i 388-A).

W posiedzeniu uczestniczyli: − senatorowie członkowie komisji,
− przedstawiciele Biura Legislacyjnego Kancelarii Senatu: Adam Niemczewski,

Aldona Figura, Maciej Telec, Renata Bronowska.

− zaproszeni goście:

− Ministerstwo Finansów:
− podsekretarz stanu Elżbieta Chojna-Duch,
− podsekretarz stanu Jacek Kapica,
− dyrektor Departamentu Polityki Celnej Tadeusz Senda,
− dyrektor Departamentu Podatków Dochodowych Ewa Adamiak,
− dyrektor Departamentu Finansowania Regionów i Rolnictwa Jerzy

Indra,

− Ministerstwo Infrastruktury:
− sekretarz stanu Tadeusz Jarmuziewicz,
− dyrektor Departamentu Lotnictwa Ewa Cześnik,
− dyrektor Departamentu Kolejnictwa Jadwiga Stachowska,

− Ministerstwo Gospodarki:
− podsekretarz stanu  Rafał Baniak,
− z-ca dyrektora Departamentu Instrumentów Wsparcia Teresa

Korycińska,
− dyrektor Departamentu Rozwoju Gospodarki Krzysztof Gulda,

− Ministerstwo Rozwoju Regionalnego:
− podsekretarz stanu  Jarosław Pawłowski,

− Ministerstwo Spraw Zagranicznych:
− z-ca Dyrektora Departamentu Prawno-Traktatowego Janusz Łącki,
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− Ministerstwo Nauki i Szkolnictwa Wyższego:
− główny specjalista w Departamencie Wdrożeń i Innowacji Magdalena

Maciejska,
− Urząd Lotnictwa Cywilnego

− prezes Grzegorz Kruszyński,
− Polska Agencja Rozwoju Przedsiębiorczości

− vice prezes Aneta Wilmańska,
− Narodowe Centrum Badań i Rozowju

− z-ca dyrektora Leszek Grabarczyk,
− Bank Gospodarstwa Krajowego:

− z-ca dyrektora Departamentu Wspierania Przedsiębiorczości
i Innowacji Bogusława Skomska,

− Rada Główna Jednostek Badawczo-Rozwojowych:
− vice prezes Józef Gromek,

− PKP S.A.:
− członek Zarządu Maria Wasiak,
− dyrektor projektu w Biurze Zarządu Stanisław Rybak,

− PKP PLK S.A.:
− członek zarządu Mirosław Pawłowski,
− dyrektor Biura Finansowego Cecylia Lachor,

− PKP Przewozy Regionalne:
− członek zarządu Szymon Ruta,

− Związek Zawodowy Dyżurnych Ruchu PKP:
− przewodniczący Aleksander Motyka,
− wiceprzewodniczący Jerzy Oleszak,

− Związek Zawodowy Maszynistów Kolejowych w Polsce:
− wiceprezydent Bogusław Sady,

− Federacja Związków Zawodowych Pracowników PKP:
− przewodniczący Jerzy Kędzierski,
− wiceprzewodniczący Włodzimierz Sztern,

− Sekcja Krajowa Kolejarzy NSZZ „Solidarność”:
− wiceprzewodniczący Jerzy Nowak,

− Sejm RP:
− poseł sprawozdawca Jacek Brzezinka,
− poseł sprawozdawca Janusz Piechociński,
− poseł sprawozdawca Jan Kaźmierczak,
− poseł sprawozdawca Mirosława Nykiel,
− poseł Krzysztof Gadowski.

Przebieg posiedzenia:

Ad. 1 Ustawę omówił podsekretarz stanu w Ministerstwie Finansów Jacek Kapica. Poinformował, że celem
ratyfikowanej Umowy jest stworzenie podstawy prawnej regulującej m.in. współpracę i pomoc
udzielaną sobie wzajemnie przez administracje celne Polski i Słowenii w zakresie zapobiegania,
wykrywania i zwalczania naruszeń przepisów celnych.
Przedstawicielka Biura Legislacyjnego nie miała uwag o charakterze legislacyjnym.
Przewodniczący komisji zgłosił wniosek o przyjęcie ustawy bez poprawek.
Komisja 13 głosami za przyjęła przedstawiony wniosek.
Na sprawozdawcę komisji na posiedzenie Senatu wybrano senatora Tadeusza Gruszkę.

Konkluzja: Komisja wnosi o przyjęcie ustawy bez poprawek.
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Ad. 2 Ustawę omówiła podsekretarz stanu w Ministerstwie Finansów Elżbieta Chojna–Duch. Zaznaczyła, że
nowelizacja, wniesiona jako projekt senacki, ma na celu wykonanie wyroku Trybunału
Konstytucyjnego. Zwalnia  od podatku odszkodowania uzyskane na podstawie ugody sądowej.
Przedstawiciel Biura Legislacyjnego nie miał uwag o charakterze legislacyjnym.
Senator Kazimierz Kleina zgłosił wniosek o przyjęcie ustawy bez poprawek,.
Komisja 12 głosami za przyjęła przedstawiony wniosek.
Na sprawozdawcę komisji na posiedzenie Senatu wybrano senatora Grzegorza Banasia.

Konkluzja: Komisja wnosi o przyjęcie ustawy bez poprawek.

Ad. 3 Założenia ustawy przedstawił sekretarz stanu w Ministerstwie Infrastruktury Tadeusz Jarmuziewicz.
Poinformował, że ustawa ma na celu dostosowanie prawa polskiego do wymagań UE. Wprowadza
obligatoryjną kontrolę statków powietrznych i ich załóg, co do których istnieje uzasadnione
podejrzenie naruszenia umów lub przepisów międzynarodowych dotyczących bezpieczeństwa
lotnictwa cywilnego.
Przedstawiciel Biura Legislacyjnego zgłosił uwagę o charakterze stylistycznym.
Senatorowie zadawali pytania dotyczące m.in. zasad przeprowadzania kontroli oraz kosztów
nieuzasadnionego zatrzymania statku powietrznego.
Odpowiedzi na pytania udzielił minister T. Jarmuziewicz oraz prezes Urzędu Lotnictwa Cywilnego
Grzegorz Kruszyński, który ponadto odniósł się negatywnie do uwagi Biura Legislacyjnego.
Senator Grzegorz Banaś podtrzymał poprawkę z opinii legislacyjnej.
Przewodniczący komisji zgłosił wniosek o przyjęcie ustawy bez poprawek.
Wniosek senatora Grzegorza Banasia nie uzyskał większości (7 głosów za, przy 7 głosach przeciw,
brak głosów wstrzymujących się).
Komisja przyjęła wniosek przewodniczącego komisji o przyjęcie ustawy bez poprawek (13 głosów za,
przy braku głosów przeciw i 2 głosach wstrzymujących się).
Na sprawozdawcę komisji na posiedzenie Senatu wybrano senatora Stanisława Jurcewicza.

Konkluzja: Komisja wnosi o przyjęcie ustawy bez poprawek.

Ad. 4 Ustawę omówił sekretarz stanu w Ministerstwie Infrastruktury Tadeusz Jarmuziewicz. Poinformował,
że reguluje ona zasady i tryb przekazania spółce PKP Przewozy Regionalne sp. z o.o. rekompensaty z
tytułu strat poniesionych przez spółkę w związku z wykonywaniem przewozów pasażerskich w
ramach usług pasażerskich. Ponadto ustawa określa zasady przeniesienia udziałów PKP Przewozy
Regionalne do samorządów województw.
Przedstawiciel Biura Legislacyjnego nie zgłosił uwag o charakterze legislacyjnym.
Ustawa natomiast wzbudziła dużo kontrowersji wśród senatorów. Zgłoszono szereg pytań
dotyczących m.in. konsultacji z samorządami, podziału udziałów, oddłużenia spółki, nakładów na
inwestycje, przygotowania aktów wykonawczych oraz ogólnej kondycji spółki PKP Przewozy
Regionalne.
Senator Stanisław Kogut podkreślił, że ustawa powinna być rozpatrywana razem z ustawą
o transporcie publicznym i złożył wniosek o jej odrzucenie.
Na pytania i wątpliwości senatorów odpowiadali: poseł sprawozdawca Janusz Piechociński, minister
Tadeusz Jarmuziewicz oraz dyrektor Departamentu Kolejnictwa w Ministerstwie Infrastruktury
Jadwiga Stachowska .
W głosowaniu – wniosek senatora Koguta o odrzucenie ustawy - nie uzyskał większości (8 głosów za,
przy 8 głosach przeciw i braku głosów wstrzymujących się).
Komisja przyjęła zgłoszony przez przewodniczącego komisji wniosek o przyjęcie ustawy bez
poprawek (8 głosów za, przy  6 głosach przeciw i  2 głosach wstrzymujących się)
Na sprawozdawcę komisji na posiedzenie Senatu wybrano senatora Kazimierza Kleinę.

Konkluzja: Komisja wnosi o przyjęcie ustawy bez poprawek.
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Ad. 5 Ustawę omówił podsekretarz stanu w Ministerstwie Gospodarki Rafał Baniak. Zaznaczył, że celem
nowelizacji jest m.in. uproszczenie procedury ustanawiania stref ekonomicznych, określenie
warunków udzielania pomocy publicznej, zwiększenie łącznego limitu obszaru specjalnych stref
ekonomicznych. .
Przedstawiciel Biura Legislacyjnego zgłosił 5 uwag o charakterze legislacyjno-doprecyzowującym.
Senatorowie zgłaszali pytania dotyczące m.in. inwestycji w specjalnych strefach ekonomicznych,
obszaru stref, łączenia funkcji członka zarządu  strefy z zatrudnieniem u przedsiębiorcy prowadzącego
działalność gospodarczą na terenie strefy. Do opinii Biura Legislacyjnego ustosunkowała się dyrektor
Departamentu Instrumentów Wsparcia w Ministerstwie Gospodarki Teresa Korycńska. Odpowiedzi na
pytania udzielał również minister Rafał Baniak.
Przed przystąpieniem do głosowania przedstawiciel Biura Legislacyjnego, uznając argumenty resortu
gospodarki, wycofał jedną poprawkę.
W głosowaniu, komisja przyjęła cztery poprawki Biura Legislacyjnego podtrzymane przez
przewodniczącego komisji.
Na sprawozdawcę komisji na posiedzenie Senatu wybrano senatora Witolda Idczaka.

Konkluzja: Komisja wnosi o wprowadzenie poprawek do ustawy

Ad. 6 Ustawę omówił podsekretarz stanu w Ministerstwie Gospodarki Rafał Baniak. Podkreślił, że celem
ustawy jest umożliwienie kontynuowania udzielania przez Bank Gospodarstwa Krajowego kredytu
technologicznego.
Przedstawicielka Biura Legislacyjnego zaproponowała osiem zmian o charakterze redakcyjnym
i doprecyzowującym. Przedstawiciel strony rządowej poparł przedstawione propozycje zmian.
Wobec nie zgłaszania wątpliwości ze strony senatorów przewodniczący zgłosił wniosek o przyjęcie
poprawek zaproponowanych przez Biuro Legislacyjne.
W głosowaniu – komisja przyjęła je jednogłośnie.
Na sprawozdawcę komisji na posiedzenie Senatu wybrano senatora Eryka Smulewicza

Konkluzja: Komisja wnosi o wprowadzenie poprawek do ustawy

W posiedzeniu komisji nie uczestniczyły osoby wykonujące działalność lobbingową.


